
Betonářské dny 1995 

Letošní setkání betonářských odborníků z celé 
republiky, dnes již tradiční, bylo opět velice úspěšné. 
Poprvé se konalo podle přání mnoha členů České 
betonářské společnosti v pátek a v sobotu 8. a 9. 
prosince, a to až do pozdních odpoledních hodin. 
Celkem se do Pardubic přihlásilo 346 účastníkú; 
jejich řady poněkud zředila chřipková epidemie. 
Dále jsme měli možnost poznat vesměs zajímavé 
produkty 36 vystavovatelů . V obou případech je to 
více než v uplynulých letech, což svědčí nejen o ros
toucí popularitě pardubických setkání, ale také o 
stabilním rozvoji českého stavebnictví. 

Na BD 1995 bylo předneseno 40 příspěvků z růz
ných oblastí betonového stavitelství, počínaje několi
ka teoretickými příspěvky a konče cennými a jako 
vždy zajímavými informacemi o poruchách betono
vých konstrukcí. Betonářské dny měly i letos svého 
zahraničního hosta, a to tentokrát ze Spojeného 
království, profesora Petra Bartoše, působícího na 
univerzitě v Paisley ve Skotsku. Jeho účast byla velice 
přínosná, neboť nám jednak ukázal, kam se ubírá 
vývoj betonu jako materiálu, ale také nás seznámil 
s činností a postavením Concrete Society, kde zastá-
vá význačné postavení. 

Jedna ze sekcí byla věnována zděným konstrukcím, a to převážně cihelným materiálům, i když se hovořilo také o nos
ných konstrukcích a o evropské normalizaci. Celkem se v „zednické sekci" předneslo devět příspěvků, které vyústily v zají
mavou, i když krátkou diskuzi. 

Přestože náplň setkání, které proběhlo v předvánoční atmosféře, byla velice bohatá a úroveň přednesených příspěvků 
z větší části vysoká, postrádal jsem soustavné informace o ekonomických hlediscích realizovaných objektů (vyskytly se jen 
v ojedinělých případech) a o průběhu zadávání staveb. Ty chyběly úplně. Pozornost se nevěnovala zajišťování jakosti, ačko
liv se nakonec dotazem ukázalo, že by o tuto problematiku byl poměrně značný zájem. 

Během BD 1995 proběhlo několik formálních i neformálních setkání vedení České betonářské společnosti především 
s českými stavebními podnikateli, působícími v různých sférách stavebnictví. Ukázalo se, že ČBS v současném období stojí 
před úkolem identifikovat svoji činnost. Nabízí se totiž celá řada podnětů a obrovská škála možností, přičemž prostředky, 
které se nabízejí, jsou pochopitelně skromné. 

Jako vždy, byly Betonářské dny organizačně výborně připraveny, přestože změna místa konání, vynucená velkým 
počtem účastníků , způsobila organizátorům rozmanité obtíže. Nepodařilo se například uskutečnit večerní společenské set
kání, a bude nepochybně nutné nalézt nějaký způsob jak tuto tradici, byť třebas v jiné formě, v příštím roce opět obnovit. 

Po obsahové stránce by se ovšem dalo na Betonářských dnech mnohé zlepšit. Účastníci postrádali více prostoru pro 
diskuzi a organizovanou výměnu poznatků; stálo by patrně za zvážení věnovat příště jeden půlden panelovým diskuzím 
k předem zvoleným tématům. Ukázalo se, že nová technika nemusí být vždy přínosem: rozmohlo se totiž kopírování výkre
sů, diagramů, tabulek nebo celých odstavců textu na transparentní fólie. Takové fólie jsou pro posluchače při promítnutí 
prakticky nečitelné, a ztrácí se tak ke škodě všech podstatná část informace, kterou přednašeč nabízí. Neblahým zlozvykem 
se stalo nedodržování času určeného k přednesení sdělení; předsedající jednotlivých sekcí musí být tvrdší k dodržování 
této „technologické kázně". 

Seznam přednesených příspěvků letos nezveřejňujeme, neboť naši odběratelé dostali podrobný program BD 1995 
v letošním třetím čísle časopisu. Výčet skutečně přednesených příspěvků by se od tohoto seznamu lišil jen nepatrně. 
ěkolik zbylých \lýtisků sborníku je ještě k dispozici v naší redakci (po 350,- Kč). 
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